
 
  

 
Verslag over de statutaire algemene vergadering van vrijdag dinsdag 22 oktober 2021 

 
Aanwezig:   
 
de heren M. VANBUEL (G&A DE MEUTER) Voorzitter 
                        G. COERTJENS (NV BILFINGER INDUSTRIAL SERVICES) 
 J. BEENS (DDM) 
 D. LEEUWERCK (MONUMENT RENOVATION TECHNICS) 
 S. BEERTEN (MOURIK) 
 J. VERSTRYNGE (VIABUILD)                                            
 B. VAN DEN BREEN (ROMARCO) 
 B. LIBRECHT (LIBRECO) 
 S. JACQUEMIN (LAURENTY) 
 D. VANDEKERKHOF (RENOTEC) 
 J. WAUTERS (RENOTEC) 
 D. BULENS (TECNO BOUW) 
  
 
De heer M. Vanbuel, Voorzitter, heet iedereen van harte welkom in restaurant Les Petits Oignons, 
gelegen in hartje Brussel, tussen de 2 Sablons en het Justitiepaleis. 
 
  
AGENDA  
 
1. Verslag over de vorige algemene vergadering  dd 21 september 2021 

 
Het verslag wordt zonder opmerkingen goedgekeurd. 

 
2. Financieel verslag 2020 
 
 Omwille van corona was een fysieke bijeenkomst onmogelijk in april 2020 en april 2021. 

Gezien de penningmeester niet aanwezig is, wordt het financieel verslag voorgelezen en  een 
samenvattend overzicht doorgegeven aan de aanwezige leden.  De gemaakte kosten en de 
inkomsten worden toegelicht.  

 
De aanwezigen leden geven Luk De Knijf kwijtschelding voor zijn functie als penningmeester. 

 
3. Begroting 2021 
 

Er wordt met eenparigheid van stemmen door de aanwezige leden bepaald dat er geen 
bijdrage gevraagd wordt aan de leden voor 2021 gezien de vereniging over voldoende kapitaal 
beschikt om de normale werking van 2021 te garanderen. 
Dit betekent wel een vermogensafname van +- 40.000 € 
Omwille van corona zijn er ook minder uitgaven geweest en de kosten voor de gebudgeteerde 
uitgaven zijn gerespecteerd (huisvesting en secretariaat, website, …). 
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4. Activiteitenverslag oktober 2020 – oktober 2021 
  
 De Raad van bestuur is op regelmatige tijdstippen samengekomen. 

Ook is afgesproken om de vereniging meer op de kaart te zetten door contact op te nemen met 
verschillende belangengroepen ; 

  DENUO (verwerkers en verwervers) 
  OVAM 
  FEDASBEST 
  CONSTRUCTIV werkgroep asbest, ook mbt de techniek van eenvoudige handelingen 
 

De voorzitter doet een oproep aan de leden om mee te gaan naar de verschillende overleg- 
momenten om zo meerwaarde te creëren als het topic binnen de specialiteit van het bedrijf 
ligt. 

 
 
5. Bepaling bijdrage 2021 
 

Er wordt bepaald dat er geen bijdrage gevraagd wordt aan de leden voor 2021 gezien de 
vereniging over voldoende kapitaal beschikt en er omwille van corona minder uitgaven zijn 
geweest. 
 
De bijdrage voor 2022 wordt vastgelegd op de algemene vergadering van april 2022. 

 
  
6. Werkgroepen  
 
 Werkgroep regelgeving (Luk De Knijf, Dirk Leeuwerck)) 
 
 Gesprek met OVAM 

De problematiek van de cross contamination bij afbraak en sloop en het scheiden van 
afvalstromen aan de bron is aan bod gekomen.  
 
Telkens komt de vraag of de stroom al dan niet reinigbaar is (bvb hout van asbest dak) of 
scheidbaar en niet scheidbaar (bvb verloren bekisting, asbesthoudende lijm op chape) Ook 
controle op de afvoer naar de stortplaatsen is een specifieke problematiek waarbij op initiatief 
van de stortplaatsen de containerinhoud streekproefsgewijs gecontroleerd wordt. 
De wetgeving is bovendien erg versnipperd over verschillende niveau’s.  Het materialendecreet 
is regionaal.  Scheidbaar vs niet scheidbaar kan hierdoor niet federaal gedefinieerd worden. 
 
Ook het gebrek aan toezicht is aangekaart bij  OVAM.  Omwille van de bevoegdheden kan dit 
niet regionaal opgevolgd worden.  Het kabinet van Zuhal Demir zal een brief schrijven aan het 
kabinet van Dermagne, federaal bevoegd, om meer toezicht te vragen op de werven.             
VAB-ABD krijgt deze brief te zien en mag voorzien van commentaar. 
Het standpunt van OVAM is dat, daar waar een scheiding mogelijk is, deze uitgevoerd moet 
worden.   
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Het standpunt van VAB ABD vult deze regel aan met ‘tenzij deze scheiding extra risico’s 
meebrengt voor de werknemer. (bvb demonteren flenzen en pakkingen) 
 
De filosofie van OVAM  is om een doorgedreven scheiding uit te voeren van afvalstoffen om zo 
maximale capaciteit vrij te houden voor wat wel nog gestort moet worden.  
 
De vraag vanuit de sector is dan ook te werken met een transparante lijst ipv met definities die 
interpreteerbaar zijn.  Er is bij OVAM zo een lijst in opmaak. 
De leden van VAB ABD vragen om mee betrokken te worden bij de opmaakt en om controle te 
hebben over de inhoud van deze lijst. 

 
 
Mbt het asbest attest van OVAM 
Er zijn nog 4 certificatie instellingen in de running die de inventariseerders zullen examineren en 
certificeren.  April – mei 2022 zullen de eerste inventariseerders gecertificeerd worden die voor 
Vlaanderen asbestattesten kunnen uitschrijven. 
Het asbestattest moet aanwezig zijn voor de compromis getekend kan worden bij verkoop van  
een onroerend goed daterende van voor 2001.  
 
OVAM en Europees relanceplan 
In het kader van het Europees relanceplan na covid gaat OVAM op zoek naar investeerders die 
projecten willen financieren om asbest te verwerken tot een nieuw product.  Er wordt een 
investeringsbudget vrijgemaakt tot 35% van de investering met een maximum van 3 milj €. 
 
In Frankrijk zou nabij Lille al een asbestverwerkende fabriek operationeel zijn en het verhaal 
gaat dat ze contact hebben met Wallonië en het BHG om in de toekomst gebonden asbest naar 
daar af te voeren. 

  
 Asbest afbouwbeleid 
 Er zijn nog maar 3 stortplaatsen in Vlaanderen en 1 in Wallonië.  

OVAM wil doorgaan met het ingezette afbouwbeleid en hoopt op een oplossing vwb de 
verwerking. 
Ook het Waals gewest heeft nu een studie besteld voor inventarisatie en afbouw van asbest en 
kijkt hoe Vlaanderen werkt.  Het BHG zet volop in op toezicht ipv afbouw maar wil in de 
toekomst ook werk maken van inventarisatie en afbouw. 

 
Sectorale onderhandelingen PC 124 : Er werden voor de aanvang van de onderhandelingen 4 
punten besproken : Twee van deze punten werden door de werkgever zonder problemen 
weerhouden zijnde : Elke vorm van asbest verwijderen moet onder PC 124 gebeuren en de 
personeelsleden die asbestverwerking doen moeten in dezelfde functieklassificatie vallen als de 
asbestverwijderaars.  
Vanuit vakbonden kwam de vraag om qua verloning van Cat 2 naar 3 of 4 te gaan en de 
maskerpremie ongeacht het werk altijd toe te kennen. 
Dit is uiteraard niet onderhandelbaar.  Er is een voorstel gedaan om de tussencategorie 2A te 
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gebruiken en dus niet cat. 3. Voorwaarde is wel dat hij bijkomend een door Constructiv 
gecertificeerde opleiding heeft gevolgd én in een periode van 2 jaar minimum 2 positieve 
evaluaties hebben gekregen bij eenzelfde werknemer. 
Het voorstel van de vakbonden om een maskerpremie tijdens werken in zone terug in te voeren 
is absoluut niet bespreekbaar gezien dit voor problemen op de werven gaat zorgen en bij 
veralgemening het moeilijker zal maken om nog gemotiveerde mensen te vinden om in zone te 
werken. 

 
 

 Werkgroep afval (Marc Boterdaele, Bart Librecht, en Dirk Vandekerkhof)   
 

Er is een verkennend gesprek met DENUO geweest. 
DENUO gaat voor de verwervers en verwerkers een visienota uitwerken en heeft ons hun 
standpunt rond het inzamelen, verwerken en storten van asbest al toegelicht .   
Er is afgesproken dat VAB ABD het ontwerp van deze visienota mag inzien voor publicatie 
(begin 2022) en deze nota mag voorzien van commentaar. 

 
Het ADR Transport is een regionale bevoegdheid waarbij Vlaanderen de wetgeving erg strikt 
interpreteert en zo alle asbest onder ADR wil laten transporteren.   

 
Aanleiding is dat enkel asbestverpakkingszakken tot 3m³ gecertificeerd en genormeerd zijn in 
België en liners voor 10m³ containers geen UN-normering hebben. 

 
DENUO heeft een akkoord bereikt met OVAM om te gaan pleiten en verdedigen dat het enkel 
om niet hechtgebonden asbest zou gaan en dat alle asbest die in oorsprong hechtgebonden is, 
zou worden vrijgesteld van ADR. 
 
De grootste bekommernis van OVAM is wat met het transport van grond die vervuild is met 
asbest moet gebeuren. 

 
 
 Werkgroep PR (Maarten Vanbuel) 

 
De voorzitter is gecontacteerd door een reporter van RTBF ivm een reportage over asbest in 
ondergrondse drinkwaterleidingen.  Ze zijn op zoek naar informatie en zouden graag een werf 
bezoeken  waar leidingen van regenwater, afvalwater of drinkwater gesaneerd worden. 

 
Gezien dit een opportuniteit is om de vereniging in de kijker te zetten en een opening geeft 
voor meer aandacht voor asbestverwijdering in Wallonië, doet de voorzitter een warme oproep 
aan de leden om betreffende werven door te geven.  Dit is ook een kans om mee media- 
aandacht te houden op het thema asbest. 
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 Werkgroep opleidingen/PBM’s (Guy Coertjens, Michel Fumière, Jan Wauters en  
 Maarten Vanbuel) 
 

Nav het gesprek met dhrn Vassallo en Nuyens, asbestwakers voor respectievelijk Wallonië en 
Vlaanderen, is het de bedoeling om een basis risico analyse samen te stellen voor de 
blootstelling aan asbest in zone en dit in de herhalingsopleiding voor werfleider ’22 te 
integreren. 
Er zou ook aangetoond moeten worden dat de deelnemers deze goed hebben begrepen. 
 
Guy Coertjens neemt contact op met Redeco, Laurenty en Areno om de algemene risico analyse 
op te maken en de verschillende stappen te inventariseren.  Zij gebruiken al een risico analyse 
voor de blootstelling aan asbest in zone voor werven in Wallonië. 
 
Er wordt op vraag van dhr Vassallo ook een refresh van het aeraulisch rekenblad (thema 2019)  
aan de opleiding toegevoegd. 

 
FOD WASO steunt het initiatief om een certificatie van de opleiding asbestvewijderaar te 
formaliseren.  Op hun voorstel en aanwijzen zal er een brief naar het kabinet gestuurd worden. 
 Hier moet ook een rapport bij van de reeds afgelegde proefexamens. 
 

 
7. Ad Hoc werkgroep Website (Guy, Nanou, Maarten) 
 

De voorzitter dankt Nanou van ACLS en Guy van BIS voor de energie en tijd die ze in de nieuwe 
website hebben gestoken.  De NL-versie staat reeds online.  Einde november moet ook de Fr-
versie online staan.   De webbouwer is met het ledenstuk bezig dat eerst in demo zal worden 
gezet om na goedkeuring live te gaan. 

 
De voorzitter doet een warme oproep om foto’s en filmmateriaal door te sturen om de website 
aantrekkelijker te maken.  

 
      www.vab-abd.be  
 

 
8. Allerlei 
 

Dhrn Vassallo en Nuyens gaven in een gesprek aan dat de blootstelling aan asbest in zone 
schematisch in kaart moet gebracht worden, aangevuld met welke stofbeperkende 
maatregelen er worden toegepast.   
 
De verwachting van beide heren verschilt hieromtrent; dhr. Vassallo vraagt om de techniek 
te valideren waar dhr. Nuyens zo weinig mogelijk blootstelling verwacht. 

 
Er wordt afgesproken dat er een basisstappenplan wordt uitgewerkt, dat dan op bedrijfsniveau 
verder uitgewerkt kan worden. 

http://www.vab-abd.be/
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Uit dit gesprek is ook gebleken dat een aantal van de Waalse bedrijven reeds zo een risico 
analyse gebruiken als instrument omdat deze gegevens wel degelijk al opgevraagd worden 
bij inspectie in Wallonië.   
 
Voor Vlaanderen was dit nieuw en de Vlaamse bedrijven beschikken niet over een dergelijke 
registratietool. Gezien de manier van registreren door de Waalse bedrijven geaccepteerd 
wordt, is het zinloos iets nieuws uit te werken en kan er beter worden voortgewerkt op de 
analysesystemen van de Waalse leden. 
Gezien er concreet niets nieuws ontwikkeld dient te worden zal bijgevolg ook de opdracht 
aan Xavier Hella van B.A.C. worden stopgezet. 

  
 

De verenigingen van slopers (CASO) en brekers (FBRG) gaan fuseren en de stichtende leden 
voor een nieuwe beroepsvereniging zijn al gekozen.  Ook zij zijn vragende partij om tot een 
gesprek te komen.  De naam van de nieuwe beroepsverenging is nog niet gekend. 

 
Opleidings- en examencentrum Tecno Bouw zal per 01/01/2022 volledig opgaan in 
Confederatie Bouw Provincie Antwerpen. 
De naam Tecno Bouw en werking blijft gewoon behouden, enkel de letters VZW worden 
weggegomd.  Dit heeft geen enkel gevolg naar de werking vwb opleidingen. 

  
 
 
9  Belangrijke data  
 

De volgende vergadering is gepland op dinsdag 23 november 2021 in de lokalen van de 
Confederatie Bouw Provincie Antwerpen om 13.00 uur. 

 
De nieuwjaarsreceptie laten we doorgaan in de lokalen van de Confederatie Bouw Provincie 
Antwerpen op 11 januari 2022. 

 


